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A kisgazda egység megte-
remtését tűzte ki célul a már-
cius 3-án megalakult Kisgaz-
da Polgári Szövetség Párt, je-
lentette be szarvasi sajtótájé-
koztatóján – szeptember 15-
én, szombaton, a művelődési 
házban – Turi Kovács Béla, a 
párt elnöke, egyben a Kisgaz-
da Polgrái Egyesület vezetője. 
Amint elmondta, a kisgazda 
egység, és a szavazók mozgósí-
tása nélkül – amint látható volt 
– a polgári oldal, a Fidesz ve-
zette szövetség nehezen tud vá-
lasztást nyerni. Bár ma már a 
polgári oldalon stabilan kétmil-
lió fölött van a szavazatukkal is 
támogatók száma, a kisgazda 
társadalom megszólítása fontos 
feladat, mondta Turi Kovács 
Béla. Azt is hallhattuk, hogy 
a Békés megyében most zász-
lót bontó – majd az összes me-
gyében megalakuló – Kisgazda 
Polgári Szövetség Párt a Fidesz 
MPSZ tagjaként, de nagyobb 
önállósággal kívánja képvisel-
ni a kisgazda társadalom ér-
dekeit a közös programalkotás 
során. Öt nagy területet neve-
zett meg Turi Kovács Béla: a 
vidékfejlesztést, a mezőgazda-
ságot, a környezetvédelmet, a 
népességmegtartást és a falvak 
életképességét, mely területek-
re koncentráltan vesznek részt 
majd a programalkotásban a 
kisgazdák szakemberei. Beje-
lentette azt is, hogy a 2009-es 
uniós választáson Becsey Zsolt 
– aki a kisgazda értékeket vál-
lalva eddig is képviselte azokat 
az Európai Parlamentben – lesz 
a jelöltjük. Becsey Zsolt úgy 
nyilatkozott, hogy a 2012-es 
esztendő utáni uniós elképze-
lések vitái már megkezdődtek, 
ezért nem mindegy, hoyg Ma-
gyarország milyen pozíciót tud 
felvenni a – többek közt – vi-
dékfejlesztésről és agrárpoliti-
káról szóló viták során.

A sajtótájékoztatót követően 
a művelődési ház nagytermében 
volt a Kisgazda Polgári Szövet-
ség Párt és a Kisgazda Polgári 
Egyesület megyei alakuló ülése, 
melyen megválasztották a két 
szervezet vezetőségét.

A Kisgazda Polgári Szövetség 
Párt megyei elnöke Hanó Mik-
lós lett, az elnökség tagjai Ba-
kos István és dr. Tébi Károly.

A Kisgazda Polgári Egyesület 
megyei elnöke Jeszenszky Géza 
lett, az elnökség tagjai Balogh 
Lajos és Hetényi István.

Egységre 
törekvés

A közoktatás modernizációja 
már az első nemzeti fejlesztési terv 
keretében megindult, uniós forrá-
sok bevonásával. Az elmúlt évek-
ben elsősorban az új módszerek 
kipróbálása és az elterjesztésükhöz 
szükséges szolgáltatási háttér ki-
építése történt meg. Soha nem látott 
mértékű oktatási fejlesztések indul-
tak el az országban, amikor a nyár 
elején meghirdettük a Közép-Ma-
gyarországi Régióban az infrast-
ruktúra fejlesztési pályázatokat.

A 2010-ig tartó ciklusban száz-
milliárdok jönnek az országba, 
amit iskolaépületek felújítására, 
eszközbeszerzésekre, informatikai 
fejlesztésekre és tartalomfejlesz-
tésre lehet fordítani. Bajnai Gor-
don önkormányzati és területfej-
lesztési miniszter, valamint Hiller 
István oktatási és kulturális mi-
niszter a Nyíregyházán megren-
dezett országos tanévnyitón indí-
totta el a többi régió felújításokról, 
korszerűsítésről és építésről szóló 
pályázatait a tananyagok megújí-
tását és a korszerű módszerek el-
terjesztését szolgáló pályázatokkal 
együtt. A most meghirdetett pá-
lyázatok értéke 86 milliárd forint, 
aminek nagyságrendjét csak akkor 
lehet értelmezni, ha hozzátesszük, 
hogy az első Nemzeti Fejlesztési 
Tervben 2004 és 2006 között okta-
tási infrastruktúra fejlesztésre ös-
szesen jutott 15 milliárd forint.

Az OKM felkérésére a Szon-
da Ipsos közvéleménykutató cég 
a nyár elején átfogó felmérést ké-
szített az önkormányzati fenntar-
tású iskolák fi zikai állapotáról. A 
felmérés adatai szerint az iskolák 
30 százaléka teljes, 55 százaléka 
részleges felújításra szorul. Az Új 
Magyarország Fejlesztési Terv se-
gítségével jelentős lépést tehetünk 
ezeknek az intézményeknek a fel-
újítására. 

A szakmának szüksége van  a 
készségek fejlesztésére koncentrá-
ló tananyagok és módszerek elter-
jesztésére, az idegen nyelvek okta-
tásának módszertani megújítására, 
a közoktatás támogatási és fi nan-
szírozási rendszerének újragondo-
lására, a napközi és a kollégium 
szerepének erősítésére. Fontos a 
gyermekek szabadidejének hasz-
nos eltöltését szolgáló módszerek 
bővítése is, és végül, de nem utol-
só sorban a pedagóguspálya kiszá-
míthatóságának biztosítása. A mé-
rés-értékelés rendszere már műkö-
dik, és jól működik, ezt továbbra is 
fejleszteni és működtetni kell.

A legfontosabb elvárás az isko-
lával szemben, hogy az alapkész-
ségek rögzüljenek a gyerekekben: 
biztosan tanuljon meg írni, értse az 
elolvasott szöveget, tanuljon meg 
számolni. A tanulás minden to-
vábbi folyamata csak erre épülhet. 
Ezért meghosszabbítottuk az alap-
készségek elsajátítására szánt időt 
az 5. és 6. osztályban. A 15 éves 
fi atalok körében végzett, riasztó 
eredményeket hozó PISA felmé-
rések mellett ugyanis van egy en-
nek ellentmondó felmérési adat is: 
a negyedik osztályt éppen elvég-
zett gyerekeink még a szövegértési 
és a matematikai, természettudo-
mányos vizsgálatokban is a nem-
zetközi mezőny elején végeznek. 
Tehát az 5. osztályban, a szaktan-
tárgyak belépésekor derül ki, hogy 
a későn érő gyerekek nem tudnak 
lépést tartani a hatalmas tananyag-
gal, eredményeik pedig lehúzzák a 
jobbak adatait is. Nemzetközi ta-
pasztalatok szerint ez a két plusz 
év elegendő arra, hogy biztos ala-

pokat szerezzenek a későn érők, 
vagy gyengébb képességűek is.

Pontosan tudjuk, hogy mindezt 
csakis akkor lehet megvalósítani, 
ha a pedagógusok magukénak ér-
zik intézményeiket, ha az érzik, 
hogy a közvélemény, meg a politi-
ka is elismeri azt, amit csinálnak. 
A magyar pedagógusok túlnyomó 
többsége kiválóan felkészült, fo-
lyamatos megújulásra képes hiva-
tását szerető szakember, aki képes 
arra, hogy diákjait is felkészítse az 
egész életen át tartó tanulásra.

Megkezdtük a pedagógusok dif-
ferenciált értékelését teljesítményük 
alapján, de ezen a téren még tovább 
kell menni. Növelni kell a pedagó-
gusbéreknek azt a részét, amellyel 
az iskola igazgatója a teljesítményt 
értékeli, és el kell érni, hogy a hát-
rányos helyzetű iskolákban, kiste-
lepüléseken tanítók nehezebb kö-
rülmények között végzett munkáját 
díjazásukban is elismerjük 

Csak a kormány és az iskolafenn-
tartók, a pedagógusok és a szülők, 
a diákok és a szakmai szervezetek, 
vagyis valamennyi érintett együtt-
működésével, az érvek, igények és 
lehetőségek folyamatos egyezteté-
sével lehet oktatási rendszerünk az 
ország fejlődésének motorja a kö-
zeljövőben. Csak szerethető isko-
lában tudhatjuk biztonságban és jó 
kezekben gyermekeinket!

A pedagógus-létszámcsökken-
tés nagy örömünkre kisebb arányú 
volt, mint amit vészjóslóan előre je-
leztek. Reményeink szerint a pályát 
elhagyni kényszerülő kollégáink jó 
része (mintegy 30 %) megtalálja új 
célját és hivatását rokonszakmák-
ban, azoknak pedig, akik nem ta-
lálnak új munkahelyet a közszféra 
más ágazataiban, nem engedjük el 
gondoskodás nélkül a kezét!

Földesi Zoltán, az MSZP 
országgyűlési képviselője 

Indul a tanév 
II. rész

Meghívó
Az MSZP Szarvasi Szerve-

zete értesíti tagságát és az ér-
deklődőket, hogy soron követ-
kező városi gyűlését október 4-
én, csütörtökön 18 órai kezdet-
tel tartja. A tagság megjelené-
sére feltétlen számítunk a szim-
patizánsokat, szívesen látjuk. A 
rendezvény helye: Szarvas Sza-
badság u. 36. sz.

Az MSZP elnöksége

Világnapi 
ebéd

A Nyugdíjas Érdekvédelmi 
Közhasznú Szervezet október 
13-án 12 órakor tartja Nyugdí-
jas Világnapi ebédjét. Helyszín: 
a Vasipari Étterem. Jegyek a 
művelődési házban átvehetők.

Lázár Lajos, elnök


